

Silat kaqumi pelajar²

SINGAPURA, 14 April—

Dua orang ahli penchak silat dari Balai Rakyat Kampung Kembaran telah menunjukkan senilah mempertahankan diri itu di-hari pembukaan Pesta Seni Sekolah Antarabangsa, semalam.

Berbagai achara menarik di-tunjukkan di-hari pertama pesta tersebut yang di-buka oleh Pesuruhjaya Jingga India di-sini, Enche Frem Bhatta.

Sa-lain dari pertunjukan seni pertahan diri itu, peserta telah menyempatkan tarikan ke-

bangsaan, pertunjukan menyusun bunga, satu derama dan beberapa achara yang menarik.

Satu panti tumbuk arca, pekerjaan tangan hasil karya pelajar² sekolah tersebut dan pehkie² tempatan telah diadakan dalam pesat itu.

Antara ranehangan yang di-adakan hari ini ialah persembahan nyanyian oleh penyanyi² tempatan termasuk satu pertunjukan feshon, bahan sajak, satu persembahan derama dan pertunjukan film.

BERBAGAI NILAI BUDAYA PERLU DI-HARGAI — OTHMAN

MENTERI Hal Ehwal Masyarakat, Enche Othman Wok, malam tadi menyatakan keya-kinan-nya bahawa 'lambat laun sa-buah identiti kebangsaan akan terbentuk di-Singapura'.

'Sa-bagai rakyat yang mempunyai identiti ilmu alam dan politik yang tunggal, dan sa-banyak sadikit terdedah kepada dorongan² ekonomi, budaya dan sosial yang sama, adalah di-duga lambat laun satu identiti budaya akan terbentuk,' katanya.

5 Mv 1972
Tetapi, kata-nya lagi, kita harus menenangi, kalau mahu di-percepat pembentukan satu kebudayaan kebangsaan yang tegas corak dan terbenok-nya, kita mestilah sentiasa menggalakkan rakyat tua dan muda meng-

hargai berbagai nilai dan unsur kebudayaan yang sekarang ini menjadi asas kebudayaan kita dan memperngah chara hidup, pemikiran serta kebenda² kita yang berlainan.

Enche Othman Wok berkata demikian ketika merasmikan Kelas Bersilat di-Balai Rakyat Pasir Panjang.

Satu identiti Kebangsaan akan munc hul

Beliau dalam sebuah maharakat yang berbilang bangsa, usaha menyatukan kebudayaan dan memupok daya cipta budaya, dapat di-lancarkan dengan sempurna kalau kita dapat memperngah rohi rakyat supaya mengahgai unsur² budaya orang lain.

Kata-nya: "Kalau kita tidak dapat menarik minat yang menyedut terhadap unsur² budaya yang berlainan chorak dan bentuk yang di-warisi oleh berbagai kaum dalam masyarakat kita, maka kita akan dapati sukar untuk menhpa sa-buah kebudayaan kebangsaan yang tegas bentuk dan chorak-nya.

SIPURA, Jumaat

"Dalam sa-buah negeri seperti Singapura, kita sentiasa menghadapi pengaruh² dari berbagai budaya dan sosial yang berasal dari pun-cha² yang berlainan."

Menyentuh tentang seni silat itu, Enche Othman berkata bahawa ia mungkin merupakan seni memperhantikan diri orang² Melayu.

Tetapi, samakin hari ia samakan popular di-kalangan orang² bukan Melayu, men-teri itu menambah.

Demikian juga kata-nya, berbagai seni silat yang po-

pular di-Singapura sekarang ini mungkin berasal dari Jepun, China dan India, tetapi orang² mengahkannya, Tanpa mengira asal usul-nya.

"Soal yang penting ialah jika rakyat Singapura berhimpun lebih kerap dan menyertai kegiatan² yang merdeka sama² mengahgal minat terhadap-nya, kita akan lebih cepat melihat pembentukan satu identiti budaya di-kalangan belia kita yang berdasarkan perpaduan sosial dan kesedaran kebudayaan."

Oleh-nya di-nyatakan bahawa sa-bagai salah satu chara mempertahankan diri, bersilat telah di-dapati sung-gho berguna sekali.